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V současné době řešíme spolu 
s projektantkou část chodníku 
vedoucího k autobusové če-
kárně v Karlovce. V blízkosti 
této autobusové čekárny stojí 
stožárová trafostanice ČEZ. 
Přestože zde tato stanice sto-
jí už řadu let, a občané touto 
cestou chodí do autobusové 
čekárny také řadu let, bylo 
vydáno ČEZem zamítavé sta-
novisko ke stavbě chodníku ve 
vytýčeném úseku. Důvodem 
je pohyb osob v ochranném 
pásmu stožárové trafostanice 
a znemožnění případné vý-
měny uzemnění trafostanice 
stavbou chodníku. Obec po 

projednání s projektantem po-
dala žádost o změnu stanovis-
ka ČEZu s odůvodněním:

V  ochranném  pásmu  stožáro-
vé trafostanice a pod volným 
vedením VN nad veřejným pro-
stranstvím  není  žádným  před-
pisem zakázán pohyb osob. 
Pokud  je vaše zařízení pro cizí 
osoby nebezpečné a zakazuje-
te jejich pohyb v jeho blízkosti, 
proveďte taková opatření, aby 
se k němu cizí osoby nemohly 
přiblížit  (např.  oplocení).  Do 
dnešní  doby,  dlouhé  desítky 
let, v travnaté trase budoucího 
chodníku vedle silnice a ved-

le  vaší  stožárové  trafostani-
ce,  chodí  místní  obyvatelé  na  
autobusovou zastávku. Pokud 
by jejich přítomnost bránila va-
šemu  provozu,  případně  bez-
pečnosti, již byste průchod oko-
lím trafostanice omezili. Dosud 
se tak nestalo!

Volné  vedení  VN  je  provozo-
váno v bezpečné výšce nad ko-
munikacemi,  rovněž  svorníky 
VN a NN trafostanice jsou v tzv. 
bezpečné  výšce  nad  okolním 
pozemním  stanovištěm.  Doty-
ku  osob  je  zabráněno  nepří-
stupnou polohou. Vzdálenosti 
jsou uvedeny v příslušných ČSN 

a  bez  jejich  dodržení  by  vaše 
zařízení nebylo zkolaudováno. 
V  návrhu  stavebníka  je  dosa-
vadní povrch místní travnaté 
cesty vedle asfaltové silnice 
a  vedle  vaší  trafostanice,  po 
které chodí veřejnost již dlouhá 
desetiletí,  zpevnit  zámkovou 
dlažbou. To je úprava povrchu 
terénu v ochranném pásmu 
trafostanice, při které se nemě-
ní vzdálenost pod vodiči VN, ta 
zůstává dosavadní. Úprava po-
vrchu  zámkovou  dlažbou  ne-
zabrání  eventuelnímu  vašemu 
možnému přístupu  k  uzemně-
ní,  pokud  tato  potřeba  vůbec 
někdy vznikne.  →

Chodník Karlovka
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Uzemnění po dožití (zrezivění) 
bývá ponecháno v zemi a na-
hrazeno novým. Zámková dlaž-
ba  nebrání  náhradě  starého 
uzemnění. Vaše stavba je svým 
ochranným pásmem (z dřívějš-
ka 10–30 m = do roku 1994 Naří-
zení vlády č. 80/1957 Sb. ze dne 
30. 12. 1957, kterým se provádí 
zákon č.79/1957 Sb., (elektrisač-
ní zákon) ) v blízkosti zmíněné 
veřejné cesty pro pěší a silnice, 
které v místě byly při vámi pro-
vedené stavbě. Připusťme, že je 
již tzv. „vydržená“.

Žádost  investora  je  vztažena 
k  úpravě  povrchu  dosavad-
ní  místní  pěší  travnaté  cesty 
v ochranném pásmu trafosta-
nice  na  zpevněný  zámkovou 
dlažbou.  Žádost  se  vztahuje 
k  §46  odst.  8  čl.  2  energetic-
kého zákona, aby s navrženou 
stavbou vlastník trafostanice 
souhlasil,  protože  nejsou  po-

V  lednu  2025  obdržela  obec 
Velká  Bukovina  výpověď  ze 
smlouvy  od  společnosti  Zásil-
kovna  s.r.o.  týkající  se  Z-BOXU 
umístěného  na  křižovatce  ve 

Obec Velká Bukovina podala 
žádost o dotaci na realizaci 
akce „Studie proveditelnos-
ti – „Komunikace pro cyklisty 
Velká Bukovina“do dotačního 
programu „Příprava projektů 
pro veřejný sektor“.

V rámci  této akce bylo žádáno 
o dotaci na zpracování studie 
proveditelnosti vyhotovenou 
dle  pravidel  IROP  –  Infrastruk-
tura pro cyklistickou dopravu 
SC  6.1  (MRR),  která musí  před-
cházet  zpracování  projektové 
dokumentace,  na  smíšenou  cy-
klostezku pro cyklisty a chodce 
v úseku v úseku Velká Bukovina 

rušeny principy čl.  1,  čl. 3,  čl. 4 
a  činností  nebudou  ohroženy 
provoz, plynulost a bezpečnost 
stanice. 

Zdůvodnění - §46 odst. 8 čl. 11 :
stavbu technické a provozní 
podmínky  umožňují,  rovněž 
nedojde  k  ohrožení  života, 
zdraví,  bezpečnosti,  majet-
ku  osob.  Zákon  připouští,  aby 
při  dodržení  shora  uvedených 
konstatování,  provozovatel 
se  stavbou  souhlasil  a:  odst.  
a) – stanovil písemně podmínky 
pro  realizaci  stavby  prospěšné 
veřejnosti.  Uvedeným  zdůvod-
něním  vás  žádáme  o  změnu 
stanoviska  zn.  001158429843 
ze  16.  1.  2025  ke  stavbě  KAR-
LOVKA  –  VELKÁ  BUKOVINA, 
CHODNÍK PRO PĚŠÍ.

Z  důvodu  bezpečnosti  chod-
ců,  což  je hlavním cílem vybu-
dování  chodníků  v  Karlovce 

Velké Bukovině. Od 31.  1.  2025 
nebudou  poskytovány  služby 
zásilkovny  v  tomto  Z-BOXU. 
Jako  důvod  byla  uvedena  ne-
rentabilnost  tohoto  zařízení 

(u čp. 50) x Karlovka x Karlovské 
rybníky x Velká Bukovina (u hos-
pody čp. 13), x Malá Bukovina x 
kostel  sv.  Václava  +  (vyhlídka 
pod  kostelem).  Cílem  je  vytvo-
řit  okruh,  který  by  bezpečně 
propojil Velkou Bukovinu, Kar-
lovku, Karlovské  rybníky a Ma-
lou Bukovinu a v rámci kterého 
by  byl  z  dotačních  prostředků 
v  maximálním  možném  rozsa-
hu  obnoven  povrch  dotčených 
místních komunikací ve Velké 
Bukovině, Karlovce  a Malé Bu-
kovině. Tuto dotaci se podařilo 
získat a nyní čekáme na zaslání 
smlouvy od poskytovatele do-
tace.  Následně  bude  smlouva 

je  žádoucí,  aby  chodník  vedl 
bez  přerušení  až  k  autobuso-
vé  čekárně.  Je  jasné,  že  trasa 
bude  nadále  využívána  chodci 
ať už zde bude povrch jakýko-
liv  -  dlažba  nebo  tráva.  Obec 
bude  na  základě  projektové 
dokumentace  podávat  žádost 
o dotaci na výstavbu chodníků. 
Tyto  žádosti  jsou  hodnoceny 

v  takto  malé  obci.  Ptali  jsem 
se  samozřejmě,  co  může  obec 
udělat  pro  zachování  Z-BOXU 
a  služeb  zásilkovny.  Bohužel 
nám bylo  sděleno, že nic,  toto 

předložena  ke  schválení  zastu-
pitelstvu obce Velká Bukovina 
na  březnovém  zasedání.  Po 
podpisu  obou  stran  proběhne 
výběrové  řízení na  zhotovitele, 

který  bude  vybrán  na  základě 
interní  směrnice  pro  zadávání 
veřejných zakázek obce. 

Jaroslav Kucharovič
starosta obce Velká Bukovina

bodově a přerušením chodníku 
k autobusové čekárně se bodo-
vé hodnocení znatelně  snižuje 
a tím i šance na získání dotace. 
To je také jeden z důvodů, aby 
trasa chodníku nebyla přeruše-
na.

Jaroslav Kucharovič
starosta obce Velká Bukovina

rozhodnutí je nezvratné. Z-BOX 
tedy ve Velké Bukovině končí.

Jaroslav Kucharovič
starosta obce Velká Bukovina

Chodník Karlovka

Z-BOX Velká Bukovina – ukončení služby

Studie proveditelnosti – komunikace pro 
cyklisty Velká Bukovina 

dokončení z titulní strany
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Informace  o  průběhu  staveb-
ních prací při rekonstrukci býva-
lého  zemědělského objektu na 
hasičskou  zbrojnici.  V  průběhu 
prací,  odstranění  omítek,  bylo 
zjištěno, že přístavek, ve kterém 
má být umístěna denní místnost 
(klubovna) a sociální zařízení je 
zhotoven  z  nesoudržného  smí-
šeného  zdiva,  převážně  pilino-
cementových  dutých  tvarovek, 
které se drolí. Na základě tohoto 
zjištění byl přizván na staveniště 
statik a dále bylo konstatová-
no, že původní obvodové zdivo 
včetně příček přístavku musí být 
kompletně odbouráno a  vysta-

V minulosti žádala obec Velká 
Bukovina několikrát o dotaci 
na herní prvky pro dětské hři-
ště na Karlovce.

Žádosti  byly  pokaždé  zamít-
nuty.  Čas  běžel  a  dětské  hři-
ště na Karlovce  stále není. Na 
konci  roku  přednesl  starosta 
zastupitelstvu obce návrh po-
řídit vybavení hřiště z vlastních 
finančních  prostředků  obce 
Velká  Bukovina  a  zároveň 
předložil  návrh  herních  prvků 
společně  s  cenovou  nabídkou 
dodavatele  (dodavatel  stejný 
jako u ostatních dvou hřišť  ve 

V sobotu 15. února jsme na 
Obecním úřadu ve Velké Bu-
kovině přivítali nově narozené 
občánky. V letošním roce jsme 
přivítali dva nové občánky, 
byli jimi Klára Kufrová a Ri-
chard Tenenko. 

Zasedací  místnost  Obecního 
úřadu se opět po roce naplni-
la  šťastnými  rodiči,  prarodiči, 
sourozenci  a  dalšími  příbuz-
nými,  ale  hlavně  novými,  roz-
tomilými  občánky.  Děti  z  naší 
mateřské  školy  pod  vedením 

Celkem tak bude cena díla na-
výšena  o  298  110,21  Kč  s  DPH. 
Tyto dokumenty byly předlože-
ny ke schválení zastupitelstvu 
obce, které je po projednání na 
zasedání  ZO  schválilo.  Násled-
ně byly  dokumenty  podepsány 
a odeslány poskytovateli dotace 
GŘ  HZS  Praha  k  odsouhlasení. 
Bez  těchto  opatření  by  nebylo 
možné ve stavbě pokračovat. Je 
to nemilé, ale jedná se o rekon-
strukci  starého objektu,  kde  se 
většinou nějací kostlivci objeví.

Jaroslav Kucharovič
starosta obce Velká Bukovina

věno  nové.  Následně  bylo  pro-
vedeno vyčíslení víceprací a mé-
něprací. Byl  vyhotoven dodatek 

Velké  a  Malé  Bukovině).  Za-
stupitelstvo obce s tímto ná-
vrhem  i předloženou  cenovou 
nabídkou souhlasilo a nákup 

paní  ředitelky  a  učitelek  si 
připravily  krásné  vystoupení, 
na  jehož  konci  rozdaly  malé 
dárečky,  které  samy  vyrobily.                                                                                           
Poté pan starosta přivítal nové 
občánky a  rodičům předal  ky-
tičku  a  drobný  finanční  dar 
s  pamětní  knížkou.  Novým 
občánkům  přejeme  do  života 
mnoho  štěstí,  zdraví,  spokoje-
nou rodinu a klidný a příjemný 
život v naší obci.

Jaroslav Kucharovič
starosta obce Velká Bukovina

prvků schválilo. Prvky byly ob-
jednány,  následně  zaplaceny 
a  hned  jakmile  počasí  dovolí, 
budou osazeny na p.p.č. 1710/4 

k.ú.  Karlovka,  která  je  pro 
dětské  hřiště  určena.  Celkové 
náklady  na  pořízení  vybavení 
dětského hřiště v Karlovce a za-
koupení nové vahadlové hou-
pačky pro dětské hřiště v Malé 
Bukovině včetně montáže čini-
ly  287  254,-  Kč.  Do  budoucna 
dojde k oplocení dětského hři-
ště a  výstavbě odpočinkového 
altánu. Nejpozději  v  létě  2025 
si tak budou moci děti i rodiče 
užívat  tak  dlouho  očekávané-
ho dětského hřiště.

Jaroslav Kucharovič
starosta obce Velká Bukovina

ke  smlouvě  a  změnový  list  pro-
jektu. Méněpráce činí 129.525,51 
Kč a vícepráce činí 427.635,72 Kč. 

Dětské hřiště Karlovka

Vítání občánků Velká Bukovina 2025

Rekonstrukce bývalého zemědělského 
objektu na hasičskou zbrojnici
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V  posledním  čísle  zpravodaje  jsem  vás  informoval  o  návrzích  uspořádání  bytů 
v domě čp. 2 v Malé Bukovině. Nyní bylo na řadě řešení vzhledu budovy. Zastupitel-
stvu obce byly předloženy návrhy architekta. Po projednání zastupitelstvo vybralo 
návrh č. 4, který vám představuji na obrázku. Dále byly  řešeny materiály, které 
budou použity při rekonstrukci budovy – obklady, linoleum, venkovní dlažba, stře-
cha, FWE na budově apod.

Jaroslav Kucharovič, starosta obce Velká Bukovina

Projekt. dokumentace byty 
v čp. 2 Malá Bukovina

Vážení fotbaloví fanoušci, přinášíme vám rozpis jarních domácích 
utkání našich fotbalistů FK Velká Bukovina v roce 2025. Přijďte fan-
dit a podpořit náš tým.

Jaroslav Kucharovič, starosta obce Velká Bukovina

Jarní rozpis utkání 
FK Velká Bukovina

V  sobotu  před  první  adventní 
nedělí se na křižovatce ve Velké 
Bukovině rozsvítil vánoční strom 
obce.  Tentokrát  se  vše  neslo 
v poněkud komornější atmosfé-
ře,  jelikož  z  důvodu  přestavby 
zemědělského  objektu  nebylo 
možné udělat peklo a nebe tak 
jako v předchozích dvou letech. 

Bohoušek Matura. Na závěr, po 
osobním  přání  pana  starosty, 
jsme  společně  rozsvítili  náš  vá-
noční  strom.  Velké  poděková-
ní patří všem, co se podíleli na 
přípravách a zdárném průběhu 
celé akce. 

Jaroslav Kucharovič
starosta obce Velká Bukovina

Ale  ani  to neubralo na  krásné 
adventní  atmosféře.  Součástí 
akce byl  mini jarmark, na kte-
rém byly k zakoupení výrobky 
z MŠ  Velká  Bukovina,  vánoční 
dekorace paní Havlíčkové, gulá-
šek od hasičů, teplé nápoje, gri-
lované klobásy a další pochuti-
ny ve stánku u Kršků. Na podiu 

vystoupily  děti  ze  ZUŠ  Žandov 
a  domácí  MŠ  Velká  Bukovina, 
oboje  s  krásným  programem. 
Dorazil  také  Mikuláš  se  svým 
povozem  taženým  čerty.  Čerti 
maličko poškádlili děti a potom 
jim Mikuláš daroval za básničku 
adventní  kalendář.  Celou  akci 
hudebně provázel a moderoval 

Rozsvěcení vánočního stromu ve V. Bukovině

V únoru nechala obec provést zdravotní a výchovný řez nově za-
sazených stromků. Byly ošetřeny  lípy kolem hřbitova v Malé Bu-
kovině,  jsou  v  bezvadné  kondici,  tři  větší  lípy  zasazené  v  každé 
části obce také v bezvadné kondici. Z celkového počtu 24 kusů lip 
u hřbitova ve Velké Bukovině,  je sedmnáct kusů zdravých a sedm 
kusů zašlo, ty budou nahrazeny novými. Ošetřeny byly také třešně 
v nové aleji směrem na Volfartice. Zde byly polámány korunky ně-
kterých stromků vysokou zvěří (jelen) čehož jsem byl osobně svěd-
kem. Některé stromky zašly, a tak teď máme v aleji 66 kusů živých 
stromků z osmdesáti. Na jaře bude vysázeno 14 stromků, tak aby 
alej byla kompletní, a my všichni jsme z ní mohli mít v budoucnu 
radost. 

Jaroslav Kucharovič, starosta obce Velká Bukovina

Řez stromů 
ve Velké Bukovině
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V prvním čtvrtletí roku 2025 
oslavili své životní jubileum 
tito spoluobčané, kterým pře-
jeme do dalších let hodně štěs-
tí, zdraví a spokojenosti.

95 LET
Chadimová Bohumila 

85 LET
Cajtler  Vladimír,  Pešková  Jar-
mila, Stieranka Imrich, Pokorná 
Zdeňka

80 LET
Jenšovská  Danuše,  Svobodová 
Pavla,  Městková  Vlasta,  Seidl 
Karel,  Tatoušek  Jan,  Jakubová 
Jana, Pirunčíková Jiřina

75 LET
Bláha Alois, Bartoš Milan, Štej-
mová  Jaroslava,  Chalupová 
Marie, Šumová Věra, Trégrová 
Jiřina, Fenyková Jaroslava, Bed-
nář Jaroslav

70 LET
Šťastný  Václav,  Poláková  Mi-
roslava,  Kocinová  Lenka,  Sa-
lačová  Gizela,  Sedláčková 
Vladimíra,  Poslušná  Jaroslava, 
Lustyková  Božena,  Maňáková 
Ludmila, Svoboda Ilja, Hendry-
chová  Eva,  Růžička  Josef,  Ry-
bín  Ladislav,  Kocurek  Zdeněk, 
Žemličková Jana

65 LET
Kubelková Jana, Bíža Josef, Le-
hoczký Ondrej, Krusman Josef, 
Klimentová  Soňa,  Hohenkreu-
zová Miluše, Bašíková Zdenka, 
Sokolík Jozef, 

60 LET
Žáková  Monika,  Kupcová 
Martina,  Suchopárek  Zdeněk, 
Matějka  Petr,  Michálková  Bo-
humila,  Kopp  Jiří,  Wendler 
Petr,  Průšková  Jiřina,  Conrath 
Marcel,  Holbík  Milan,,  Habart 
Milan, Vlachová Lenka

Ze života města a obcí

Na jaře se rozbíhá další kolo 
celostátního šetření, při němž 
tazatelky a tazatelé Českého 
statistického úřadu navštěvují 
domácnosti po celé republice 
a žádají je o spolupráci.

Tazatelky a tazatelé ČSÚ mají ad-
resy, které musí navštívit, předem 
dané, a pokud je odmítnete, ne-
mohou je nahradit například tím, 
že by vyzpovídali sdílnějšího sou-
seda. Jednotlivé domácnosti vybí-
rá z celorepublikového seznamu 
adres  počítačový  program  tak,  
aby  pokryly  všechny  obydlené 
části země a odpovídaly hustotě 
osídlení daného regionu.

Pokud tazatelka nezastihne niko-
ho  doma,  zpravidla  zanechá  ve 
schránce na sebe kontakt. Jest-
liže se jí na tento kontakt nikdo 
neozve,  vrátí  se  na  místo  ještě 
několikrát a pokusí se s obyvateli 
daného domu nebo bytu spojit.

Skutečnost, že se jedná o tazate-
le  Českého  statistického  úřadu, 
a nikoliv o podomní prodejce či 
podvodníky,  lze  snadno  ověřit 
na  webové  stránce  úřadu  (csu.
gov.cz).  Dole,  v  tmavomodré 
části  je  ve  sloupci „Ochrana dat 
a  legislativa“  odkaz  „Ověření 
tazatele“.  Po  jeho  odkliknutí  se 
otevře okno,  do něhož  je  třeba 
zapsat  číslo  průkazu,  kterým  se 
tazatelky legitimují. Jestliže číslo 
souhlasí,  objeví  se  údaje  o  ta-
zatelce. Zadání nesprávného 
čísla  vyvolá  hlášku,  že  se  jedná  
o  neplatný  průkaz.  Ověřit  to-

tožnost tazatelky  je možné  i  te-
lefonicky  na  číslech  uvedených 
na  webu  ČSÚ  (www.csu.gov.cz) 
v záložce Krajské správy.

Informace  zjišťované  při  šet-
ření  v  domácnostech  jsou  po-
třebné  pro  hodnocení  sociální  
a ekonomické situace v České re-
publice, např.  jak velkou část ze 
svých příjmů vynakládají domác-
nosti  na  energie  či  nájem,  kolik 
vydávají  lidé za léky a zdravotní 
pomůcky  nebo  jak  se  liší  mzdy 
a spotřeba na venkově a ve měs-
tě.

Český  statistický  úřad  používá 
sesbírané  údaje  pouze  pro  sta-
tistické  účely  a  nepředává  je 
žádným  dalším  orgánům  ani 
institucím,  např.  finanční  sprá-
vě,  policii  nebo  soudům.  Všech-
ny  dotazníky  jsou  v  průběhu 
zpracování  anonymizovány, 
tzn.,  že  se  oddělí  jejich  obsah  
od identifikačních údajů domác-
nosti nebo osoby, která na otáz-
ky odpovídala. Výsledné statis-
tické  výstupy  jsou  zveřejňovány 

souhrnně,  např.  za  republiku, 
region,  za  domácnosti  rozděle-
né podle výše příjmu, počtu dětí, 
velikosti obce, právní formy uží-
vání bytu apod. Rozhodně z nich 
nelze zpětně dohledat, které do-
mácnosti poskytly jaká data nebo 
koho konkrétně se dané hodno-
ty týkají.

Data  o  životní  situaci  občanů 
získaná  v  rámci  šetření  v  do-
mácnostech  nelze  pořídit  jiným 
způsobem,  a  ochota  lidí  zodpo-
vědět  dotazy  tazatelek  je  proto 
naprosto klíčová. Bez ní bychom 
byli  ochuzeni  o  mnoho  důleži-
tých  informací,  které  využívají 
nejen politici a úřady, ale i běžní 
lidé,  například  když  například 
porovnávají  svůj  příjem  s  prů-
měrnou mzdou v zemi či v kraji,  
když  řeší  náklady  na  energie 
nebo zvažují změnu bydliště.

Nevyhánějte  tedy  prosím  taza-
telky  a  tazatele  Českého  stati-
stického  úřadu  od  svých  dveří  
a  buďte  jim  nápomocni  v  jejich 
nelehké práci.

Zazvoní i na vás?

Co pro vás chystáme v Žandově?
21.  3.  JARNÍ AROMATERAPIE v knihovně od 17:00 s Šárkou Patrnou 
22.  3. VÍTÁNÍ JARA – KARNEVAL pro děti 
9.  4.  ZAHRADA ČECH 
20.  4.  VELIKONOČNÍ DÍLNIČKY – pečení mazanců 
26.  4.  DOBRODRUŽNÁ CESTA KOLEM SVĚTA pro děti 
1.  6.  DEN DĚTÍ 
13.  6.  RETROTOULKY v kostele svatého Bartoloměje od 17:00 
14.  6.  SVATOANTONÍNSKÁ POUŤ – Crazy Dogs, Hanka... je naprosto nezbytné… 
12.  7.   SETKÁNÍ S RODÁKY v Heřmanicích
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Volně  zpracováno  podle  
Amanda Paudlera, jedné z nej-
významnějších osobností Česko-
lipska,  jež  má  významný  podíl 
na  rozvoji vlastivědy na Česko-
lipsku na přelomu 19. a 20. sto-
letí.  V  roce  1878  se  stal  zaklá-
dajícím  členem  vlastivědného 
spolku Nordböhmischer Excursi-
onsclub. Tyto pověsti sebral pro 
přednášku v Jezvé při příležitos-
ti  odhalení  pamětní  desky  na 
rodném  domě  Hockewanzela 
v roce 1899. Otištěny byly v pu-
blikaci Neustadtel an der Polzen 
v roce 1901.
 
Na  kopci  Ortles  (362  m  n.  m.) 
u  Jezvé,  kterému  se  prý  také 
říkalo  „Adlersberg“,  žili  podle 
lidových pověstí  v dávných do-
bách trpaslíci. Ortles byl opěvo-
ván a jakoby přetvářen různými 
pověstmi, z nichž ty významněj-
ší  si připomeneme. Vrch Ortles 
se  skládá  z  čedičových  sloupů 
a nabízí krásný výhled do údo-
lí  Ploučnice.  Kaple  na  Ortlesu 
byla  údajně  postavena  v  roce 
1812, ale zničily ji bouře bičující 
krajinu. 

Poklad: Říká se, že na Ortlesu je 
jeskyně, která se otevírá pouze 
o  Květné  neděli  během  pašijí. 
Je v ní prý zakopáno mnoho 
peněz. Jiní uvádějí ještě přesně-
ji, že se taková díra nachází na 
východní  straně  hory.  Jednou 
se  do  ní  prý  odvážili  vlézt  dva 
muži,  kteří  později  vypověděli, 
že  se  z  velké  hloubky  ozývaly 
dunivé rány.

Květná  neděle:  Ortles  je  ma-
lebný  skalnatý  kopec,  jenž  leží 
uprostřed  polí  a  je  jen  řídce 
porostlý křovinami. Není proto 
divu,  že  tento  skalní  kužel ob-
klopují pověsti  svým tajemným 
závojem.  V  tomto  skalnatém 
kopci  se  skrývají  obrovské  po-
klady, které však lze objevit jen 
jednou za rok. Když totiž v kos-
tele  na  Květnou  neděli  začíná 
utrpení Páně, závory dveří, kte-
ré  jinak nejsou  vůbec  vidět,  se 
rozletí a truhly leží otevřené. Po-
klady ale hlídá černý pes a jeho 
chraplavý  štěkot  nás  nabádá, 

abychom  si  pospíšili.  Protože 
jakmile  v kostele  skončí pašije, 
dveře  se  s  hlasitým  rachotem 
zase zabouchnou. A kdo je ještě 
uvnitř, musí tam zůstat. O těch-
to šachtách a o tom, jak se dají 
zvednout,  se  kdysi  dozvěděla 
chudá  matka.  A  rozhodla  se, 
že to zkusí! Na Květnou neděli 
vylezla s dítětem na Ortles, a to 
už byly dveře otevřené a obrov-
ské  poklady  ležely  před  jejíma 
očima. Nebojácně vstoupila do 
síně a vzala si část pokladů. Dítě 
však odložila  stranou. Vtom se 
ozvalo  psí  „haf,  haf!“,  varov-
né  a  napomínající.  Přemožena 
strachem  spěchala  matka  ke 
dveřím,  které  se  za ní  s  racho-
tem zabouchly. Teprve venku si 
nešťastná matka uvědomila, že 
jí chybí dítě. Veškerý  její nářek 
byl  však marný, musela  se  vrá-
tit domů bez svého dítěte. Rok 
uběhl ve smutku a žalu, až ko-
nečně opět přišla Květná nedě-
le.  Tehdy  ubohá  matka  znovu 
vystoupila  na  horu,  snad  aby 
své ztracené dítě přece  jen zís-
kala zpět. A hle! Uviděla skálu 
opět  otevřenou  a  před  jejíma 
očima  ležely  nezměrné  pokla-
dy.  Ale  matka  už  neměla  oči 
pro všechny ty poklady, ale jen 
pro své dítě, které sedělo vedle 
pokladů rozkvetlé a zdravé dr-
žící v ruce  krásné jablko. Rych-
le dítě zvedla a spěchala s ním 
k východu, ale tentokrát si z bo-
hatého pokladu nic nevzala. 

Červená  čepice:  Jednou  se  ně-
kolik  chlapců  ze  Stružnice, 
z nichž jeden měl červenou če-
pici, vydalo na  Radečský kopec, 
kde  měl  být  zakopán  poklad. 
Bez  řečí  a  bez  ohlédnutí  neú-
navně pracovali a nakonec na-
razili  na  poklad,  který  doufali 
najít. Vtom se  jim zdálo, že za 
zády  slyší  hlasitý hluk  lidí,  kte-
ří  staví  šibenici,  a  tu  zaslechli: 
„Kterého  vezmeme  prvního?“ 
„Myslím, že toho v červené če-
pici!“  Chlapci  dostali  hrozný 
strach a začali křičet a poklad se 
v ten okamžik ztratil.

Trpasličí  jeskyně: Jednou si dvě 
děti  vyšly  na  jahody  a  zablou-

dily. Dostaly  strach,  když  tu  se 
před  nimi  objevil  šedivý  muží-
ček, který vyšel ze skalní  jesky-
ně a  vyzval děti,  aby  jej  násle-
dovaly  do  jeho  jeskyně.  Děti 
s mužíčkem vstoupily do  jesky-
ně, zůstaly s ním a bylo zde o ně 
dobře postaráno. V létě je mu-
žíček vodil na místa, kde rostly 
ty nejsladší jahody, večer je pak 
odváděl  zpět do  jeskyně,  v níž 
měly připravená lůžka z mechu. 
Když po roce rodiče nalezli své 
ztracené  děti,  museli  je  pře-
mlouvat,  aby  se  s  nimi  vrátily 
domů.  Dětem  se  v  jeskyni  tak 
zalíbilo,  že  ji  nechtěly  opustit. 
Nakonec  se  však  s  rodiči  vrá-
tily.  Když  se  jich  rodiče  ptali, 
kde celý rok přebývaly, děti od-
pověděly:  „Malý  mužíček  nás 
vzal k sobě na jídlo, k tomu nás 
napojil a sedal s námi v neruše-
ném pokoji“. Když děti dostaly 
výprask,  tak  říkaly:  „Kdyby-
chom tak opět byly v  jeskyni!“ 
Přes veškeré hledání  již  jeskyni 
nikdy neobjevily.

Vřeteno: Za starých časů musela 
děvčata na pastvě příst. Jeden-
krát k pasačce, která pásla krávy 
u paty Ortlesu,  přistoupil malý 
mužíček  a  pravil:  „Nemohla 
bys mi pročesat vlásky,  já bych 
za  tebe předl.“ A  tak  se  stalo. 
Kdy se večer dívka vrátila domů, 
zjistila, že z vřeténka po odvíje-
ní nitě vůbec neubývá.

Listí:  Jedna  děvečka  šla  kolem 
Ortlesu a tu k ní přistoupil mu-
žíček a nasypal jí plnou zástěru 
listí. Děvečka ale okamžitě  listí 
ze zástěry zase vysypala. Doma 
pak  zjistila,  že  jí  na  zástěře 
ulpěl jeden lístek, který byl celý 
ze  zlata.  Hned  běžela  nazpět 
a hledala místo, kde listí vysypa-
la, ale již jej nenalezla.

Koláč:  V  čase,  kdy  na  Ortlesu 
pobývali trpaslíci, zde jedna dě-
večka sloužící u sedláka z Jezvé 
opět pásla krávy a přitom před-
la. Tu spatřila, jak vychází z hory 
kouř. Nebojácně k hoře zavola-
la: „Jestli pečete koláče, tak bych 
také jeden ráda ochutnala!“ Do-
stala tedy koláč a hned se do něj 

s chutí zakousla, ale z koláče ne-
ubylo. Tu vykřikla: „Čert! Koláč 
nemá konce!“ a v  ten okamžik 
koláč zmizel.

Trpasličí posvícení: Jednou chtě-
li trpaslíci žijící na Ortlesu slavit 
posvícení. Šli si tedy k jednomu 
sedlákovi do Jezvé vypůjčit díži 
na  zadělávání  těsta.  Napekli 
koláče a zvečera pak přišli díži 
vrátit a k tomu přidali koláč, jak 
se sluší na dobré sousedy. Večer 
pak zasedl hospodář s hospody-
ní a dětmi, aby koláč ochutnali, 
ale  ať  jedli,  jak  jedli,  z  koláče 
vůbec neubývalo.

Selka: Za časů, když se trpaslíci 
stěhovali  z  Ortlesu,  šli  v  Jezvé 
skrze malou branku u statku. 
Když  selka  tento  průvod  spat-
řila,  vyběhla  ven  a nabídla  jim 
bochník  chleba.  Trpaslíci  ale 
měli svého chleba dostatek, do-
konce jí nabídli svůj chléb. A tak 
získala  selka  za  svoji  dobrotu 
chléb, z něhož neubývalo.

Dle  práce  ředitele  verneřic-
ké  školy  a  taktéž  člena  Nord-
böhmischer  Excursionsclubu 
Josefa Schmidta z roku 1932 se 
k celé naší krajině váže spousta 
pověstí  o  trpaslících  pocházejí-
cích zřejmě z časů osídlení této 
krajiny – tedy z dvanáctého sto-
letí. Veškeré pověsti  jsou podi-
vuhodně  spojeny  s  častým mo-
tivem  odchodu  trpaslíků.  Tyto 
pověsti  jsou    známé  i  z  jiných 
částí  severních  Čech.  Trpaslíci 
opustili  tyto své hory a odešli za 
svými bratry do skandinávských 
zemí.  V mnohých pověstech  je 
odchod  zdůvodňován  nesná-
šenlivostí  zvuku  zvonů a příliš-
ného pohybu lidí, již vyklučovali 
tuto krajinu. Zanechali zde prý 
vše,  co  jim  bylo  milé  a  drahé, 
a vrátí  se prý, až v  tomto kraji 
utichnou zvony a nastanou pro 
ně staré dobré časy.

Hermann Möbius v roce 1923 ve 
svém pojednání o trpaslících na-
psal:  Staří  Germáni  vedle  svých 
božstev  znali  nemalé  množství 
pozemských a podzemních by-
tostí, které se pohybovaly povět-

Dávné legendy o trpaslících z Jezvé a okolí
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řím, po polích, lesích, v podzemí 
a ve vodách, prostě všude. Vše-
obecně  je  nazývali  Elben  nebo 
Alben a dále je dělili na licht Al-
ben a schwartz Alben, tedy žijící 
na  světle  a  žijící  v  temnotách. 
Ty  bytosti,  které  žily  na  světle, 
milovaly  krásu  přírody,  vzduch 
a  sluneční  svit.  Byly  lehoučké 
a průsvitné. Rády pobývaly v ka-
líšcích květin, ze kterých popíjeli 
ranní  rosu.  Nadevše  milovaly 
hudbu, rády si hrály a tancovaly 
na rozkvetlých lukách a lesních 
pasekách.  Za  měsíčních  nocí 
prováděly  svá  kouzla,  a  pokud 
je  lidé  vyrušili,  bytosti  se měni-
ly v komáří houf a mizely v ne-
známu.  Schwartz  Alben  neboli 

trpaslíci byli zcela jiného vzezře-
ní  než  Licht  Alben.  Germánští 
bohové je stvořili z masa dotěr-
ného hmyzu a obývali převážně 
podzemí. Mnozí z nich byli  tak 
maličtí,  že  se mohli  schovat  do 
čepičky od  žaludu. Rádi  si  zho-
tovovali  loďky z dubového  listí, 
na kterých se plavili po vodách. 
Své  pokrmy  si  připravovali  ve 
vaječné  skořápce.  Většinou  byli 
velcí  jako  prst,  ti  největší  dosa-
hovali  výšky  dvouletého  dítěte. 
Jejich  vzezření  bylo  odpudivé, 
byli  tmaví  a  chlupatí,  rozčepý-
řených vlasů a divých vousů. Žili 
převážně  v  našem  kraji  v  pod-
zemních jeskyních. Své jeskyně si 
zdobili velkým množstvím zlata 

a drahým kamením tak, aby jim 
to připomínalo sluneční svit. Tr-
paslíci byli mistry v umění obje-
vovat drahé kamení a dokázali 
ho  i  krásně  zušlechťovat. Vlast-
nili též kouzelné prsteny, pomo-
cí  nichž  dokázali  tyto  poklady 
v  podzemí  vyhledávat.  Uměli 
kolem sebe vytvořit mlžný opar, 
aby je člověk nespatřil. Vlastnili 
také  čepičky,  s  nimiž  se  stávali 
neviditelní.  Všeobecně  byli  tr-
paslíci k lidem přívětiví, kdo jim 
jakkoliv  posloužil,  toho  králov-
sky odměnili. Třeba tak, že se za 
noci přiblížili ke stavení a udělali 
za  člověka práci, na kterou ne-
stačil. Běda ale tomu, kdo by se 
trpaslíky pokusil oklamat, ten se 

hned shledal s nemocí a trestem. 
K  takovému  člověku  přicháze-
li  za  noci  do  chlévů  a  vysávali 
kravám vemena a ničili práci vy-
konanou  oním  člověkem,  jako 
tomu bylo ve vsi Havraní. Neka-
lé  lidi  trestali  i  tím, že  jim brali 
z kolébek spící děti a vyměňovali 
je za své ohyzdné. Nebo spícímu 
člověku kladli na prsa veliký ká-
men  a  pak  se  u  nás  říkalo,  že 
měl  „trpasličí  tíhu“.  Proto  byli 
zdejší  lidé velice obezřetní, aby 
si  trpaslíky  nepohněvali.  Mimo 
trpaslíky zde žili  také  tak zvaní 
koboldi,  hejnzelové,  skřítkové 
a poltergeisti.

Petr Fletcher a Roman Řezáč

sympatická  a  usměvavá  paní 
Renata. Řekla,  že mne má na 
starosti a že k nám, kromě ní, 
budou  jezdit  i  jiné  zdravotní 
sestry z Domácí péče Naděje.

A  přijela  nejčastěji  Renata 
a Jarmila, mladá Kristýnka, ale 
i Klárka, Míša, Anetka a další.
Zprvu  jezdily  i  dvakrát  denně 
(ráno a podvečer). 

Upřímně,  byly  to  pro  mě 
spásné duše. Nožku mi nejen 
umyly,  ale  i  odborně  ošetřily 
a  mistrně  obvázaly.  Vše  pro-

„Dostanete domácí péči“, řekl 
pan doktor, když mne 2. února 
2024  propouštěl  z  nemocnice 
domů. Každý pacient se samo-
zřejmě  domů  těší,  ale  v mém 
stavu? Na vnitřní straně levého 
kotníku mi totiž zela hluboká 
díra  široká  6  cm  ohraničená 
čtyřmi  drény.  Stěží  jsem  se 
mohla na nohu podívat a tak 
jsem s podivnými pocity odjíž-
děla sanitkou domů. 

Co to je domácí péče? To jsem 
zjistila  hned  následující  den. 
V  sobotu  v  7:15  hodin  přijela 

bíhalo  s  velkým  citem,  úsmě-
vem milých  sestřiček  a  s  vlíd-
ným slovem plným optimismu 
a naděje ve vyléčení. Rána se 
zahojila  a  na  začátku  června 
byla levá noha znovu opero-
vaná.  Z  nohy  teď  pro  změnu 
trčely dráty, vykukovaly  šrou-
by  a  matičky  a  na  nártu  byl 
připevněn ocelový třmen. Byla 
jsem  z  toho  vyděšená  a  vel-
mi  nešťastná.  Ženy  z  Domácí 
péče Naděje mne opět usilov-
ně  ošetřovaly  a  podporovaly 
mou naději, že vše dobře do-
padne.

Konstrukci  v  říjnu  ošetřující 
lékař  sundal,  rány  se díky od-
borné  péče  sestřiček  zahojily 
a dnes už zase chodím.

Po téměř 1 roce v jejich péči už 
vím, že Domácí péče Naděje je 
systém úžasných sestřiček, kte-
ré byly pro mne sluníčkem na 
obloze, světélky na konci tune-
lu, strážnými anděli.

Děkuji  Renato,  Jarmilo,  Kris-
týnko,  Klárko,  Míšo,  Anetko 
a ……………. 

Monika Habartová

Setkání s Domácí péčí Naděje
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Závěrem svého příspěvku v po-
sledním čísle Regionálního zpra-
vodaje  jsem  předeslal  konání 
dvou  akcí  na  začátku  nového 
roku.  Valné  hromady  a  Hasič-
ského  plesu.  Akce  o  kterých 
jsem psal byly sice tři, ale hasič-
ské  soutěži  3.  května  jsem  dal 
ještě  šanci  do  tohoto  vydání. 
Postupujme však chronologicky, 
neboť  i v prosinci hasiči vyvíjeli 
činnost.

Například  ve  středu  4.  12.  se 
znovu  činili  na  sále  Restaurace 
U  Karbouse.  S  opětovnou  po-
mocí obci  se  sešli  k plánované-
mu úklidu sálu. Ochotní pomoc-
níci omyli stoly se židlemi a vše 
přerovnali  do  již  uklizeného 
výčepu.  Po  jejich  zásahu  zůstal 
sál  zcela  vyklizen  a  připraven 
k další údržbě. 

11.  12.  proběhl  odložený  výcvik 
v  šetrném  otevírání  plastových 
oken na HS HZS v České Kame-
nici. Po teoretickém výkladu lek-
tora a zhlédnutí  instruktážního 
videa  se  všichni  přesunuli  do 
dílny, kde měl každý zúčastněný 
možnost  si  získané  vědomosti 
prakticky  ověřit  na  zkušebním 
okně, které pro potřeby výcviku 
zajistil Honza Městka.

Dne  16.12.2024  byla  naše  jed-
notka  ve  12:44  vyslána  k  od-
stranění  stromu  z  komunikace 
směr Malá Bukovina – Dolní Ha-
bartice.  Jednotka  vyjela  s  CAS 
15  MAN  v  počtu  1+1.  Členové 
jednotky  na  místě  provedli  za 

pomoci řetězové motorové pily 
odstranění  stromu  a  následný 
úklid vozovky. Po té se odebrali 
zpět na základnu. 

Přibližně po čtrnácti dnech, ten-
tokrát  v  nočních  hodinách  1.  1. 
2025  se  koná  výjezd  jako  přes 
kopírák.  Jednotka  opět  vyjela 
k  odstranění  stromu  na  silnici 
směr Malá Bukovina - Dolní Ha-
bartice. Z důvodu většího počtu 
přítomných  členů  jsme  vyjeli 
oběma  vozidly.  S  CAS  15  MAN 
v počtu 1+5 a s DA L1Z Ford Tran-
zit v počtu 1+2. Stejně,  jako při 
minulém  výjezdu,  provedli  čle-
nové  jednotky  za  pomoci MPŘ 
odstranění  stromu  a  následný 
úklid vozovky. 

V  sobotu  11.  1. proběhla v Hos-
půdce U Karbouse valná hroma-
da  SDH Velká  Bukovina  za  rok 
2024. Na VH neproběhla žádná 
volba,  pouze  ocenění  11  čle-
nů,  počínaje  Čestným  uznáním 
SDH,  přes  Čestné  uznání  OSH 
a Čestné uznání KSH po medai-
li  Za příkladnou práci. Uděleny 
byly  i  dvě  stužky  k  medaili  Za 
věrnost 40 let. Členové ocenění 
těmito  stužkami  se  však  valné 
hromady nezúčastnili, proto jim 
bude  předána  dodatečně  při 
jiné vhodné příležitosti. Starosta 
SDH  předal  přítomným  členům 
i  pamětní  plakety  k  loňskému 
150.  výročí  založení  SDH.  Byly 
předneseny  zprávy  o  činnosti 
za  rok 2024. Náměstek starosty 
přednesl zprávu o činnosti SDH, 
vedoucí mládeže o činnosti mla-

dých hasičů, hospodářka zprávu 
o  hospodaření,  vedoucí  revizor 
o činnosti kontrolní revizní rady 
a  zástupce  velitele  jednotky 
zprávu o  činnosti  JSDH.  Po po-
děkování starosty obce hasičům 
za spolupráci a pomoc následo-
val závěr a volná zábava.

V pátek 17. 1. 2025 jsme se sešli 
k poslednímu hasičskému stěho-
vání  stolů a židlí z výčepu zpět 
na sál. Z hlediska rekonstrukce 
je  snad  již  sál  i  výčep připrave-
ný  na  konání  první  akce,  tedy 
Hasičského  plesu.  Po  stěhování 
jsme zvládli i malou poradu. Ná-
sledující pátek, tedy v předvečer 
plesu,  se  členky  a  členové  SDH 
Velká Bukovina sešli k přípravě 
tomboly. 

V  sobotu  25.  1.  2025,  pořádal 
SDH  Velká  Bukovina  svůj  tra-
diční hasičský ples. Výtěžek ple-
su  bude  věnován  na  podporu 
kroužku  mladých  hasičů  a  ná-
kupu materiálního vybavení 
pro SDH Velká Bukovina. Plakát 
zvoucí na ples koloval pouze 
ve virtuálním světě. V papírové 
podobě se na nástěnky ani ne-
dostal.  Prodej  vstupenek  začal  
3.  1.  v osm hodin  ráno a o dvě 
hodiny  později  sděloval  Jarda, 
že má ze 130 ks už jen šest. Mar-
tina  doprodala  poslední  z  50 
míst ve výčepu hned druhý den 
v úterý. Děkujeme hudební sku-
pině  Garance  za  bezchybnou 
produkci a mohu vám prozradit, 
že  Jarda  již domluvil  s kapelní-
kem datum příštího plesu, který 
by se měl konat 24. 1. 2026.

V  úterý  4.  2.  2025  jsou  hasiči 
opět  v  Hospodě  U  Karbouse, 
aby po plese pomohli hostinské-
mu uvést provozovnu v 1. NP do 
původního  stavu a ukončili  tak 
jeho nucené působení  ve  výče-
pu v 2.NP. Nastěhovali jsme zpět 
do přízemí židle a výčepní mate-
riál, chcete-li zboží. Sudy, láhve, 
lahvičky, nebo krabice a sáčky.

6. 2. 2025  jsme v zasedací míst-
nosti  Obecního  úřadu  absol-
vovali  prvních  několik  hodin 
povinné  odborné  přípravy  čle-
nů  JSDH  ze  40  předepsaných. 
Školení  vedl  Jirka,  což  je  jedna 
z jeho velitelských povinností.

Sobota  3.  května  je  stále  ještě 
platné  datum  konání  dalšího 
ročníku  hasičské  soutěže  Me-
moriál Václava Vondrušky o pu-
tovní pohár starosty obce, která 
byla v roce 2024 odložena z dů-
vodu  oslav  150.  výročí  založení 
SDH.  Soutěž  v  požárním útoku 
se  opět  odehraje  na  místním 
fotbalovém  hřišti  a  našemu 
týmu  zbývá  již  jen  poslední, 
tedy třetí, vítězství v řadě, aby-
chom získali putovní pohár do 
trvalého  držení.  Spoléháme  na 
bouřlivou  podporu  bukovin-
ských  spoluobčanů,  tak  přijďte 
fandit  všichni.  Na  programu  je 
i klání dětských družstev. 

Pro  aktuální  informace  o  čin-
nosti SDH a JSDH sledujte face-
book SDH Velká Bukovina.

Roman Vojta

Hasiči Velká Bukovina
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Obec Stružnice plánuje 
následující hlavní akce: 

26. 4. 2025   –   Svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu

30. 4. 2025   –   Pálení čarodějnic na hřišti v Jezvém

24. 5. 2025   –   Den sousedů na hřišti v Jezvém

31. 5. 2025   –   Dětský den u ZŠ v Jezvém

28. 6. 2025   –   Letní kino na hřišti ve Stružnici  

12. 7. 2025   –   Na stojáka a OLDIES Party na hřišti ve Stružnici

9. 8. 2025   –   Vavřinecká pouť na hřišti v Jezvém 

23. 8. 2025   –   Promítání s panem Fletcherem o historii Stružnice na hřišti ve Stružnici

6. 9. 2025   –   Svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu  

září 2025   –   Posezení se seniory

       –   Vítání občánků (podle počtu narozených miminek)

Habartová Monika – starostka obce
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Čekání na Mikuláše Hurá! Sláva! Je tu 
období karnevalů! V prosinci jsme přichystali akci pro rodiče s dětmi „Čekání na Miku-

láše“. Na školní zahradě základní školy Stružnice v Jezvém jsme při-
vítali každého, kdo přišel v mikulášském, čertovském či andělském 
převleku. A že nás, kteří se chtěli bavit, nebylo málo! 

Čekání jsme si zpříjemnili plněním tematických úkolů. Rozváželo se 
uhlí v kolečku na rychlost, zkoušela se dovednost v přeskakování pe-
kelných ohňů nebo se házelo žhavé uhlí do kotle. Ke zpestření nám 
vyhrávala muzika,  takže  se  zvesela  zatančilo  a  dovádělo  jako  na 
Luciferské svatbě. Kdo si chtěl nechat vytvořit fotografii jako vzpo-
mínku na tento večer, byl pro něj v tělocvičně nachystaný pekelný 
fotokoutek.  Nechybělo  ani  občerstvení!  Vůně  opečených  buřtíků 
přilákala pozornost malých i velkých. S příchodem tmy se rozzářily 
dětské oči, když na zahradu vstoupil anděl a hned v patách mu na-
šlapoval očekávaný Mikuláš. Snad každý chtěl odříkat básničku jako 
první, jen aby už už dostal balíček plný dobrot. 

Byl to velice vyvedený kouzelný večer plný setkání, přátelského po-
vídání a dětského smíchu! Děkujeme, že jste přišli v tak hojném po-
čtu a budeme se těšit na další akce, které chystáme nejen pro děti, 
ale i jejich rodiče.

kolektiv ZŠ a MŠ Stružnice

Jeden takový proběhl i v naší školce. Ten den nás čekala nejen krás-
ně vyzdobená třída a spousta zábavy, ale také návštěva z Ústecké 
regionální  televize. Ti přijeli  zdokumentovat náš karneval  i běžný 
život v naší škole a školce. Během dne nás čekala diskotéka, dětská 
zumba a spousta soutěží a zábavy. Před obědem jsme zvládli ještě 
vyrazit ven, abychom nakrmili ptáčky a naši králičí slečnu Julinku. 

A kdo by chtěl zhlédnout nové video o naší škole, tu je odkaz: 
https://www.youtube.com/watch?v=29jUDxz7lBk&t=53s 

kolektiv ZŠ a MŠ Stružnice
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Únoroví šplhavci
V pátek 14. února jsme trávili v novoborské sportovní hale na společ-
né první lekci lezení. Dětí bylo jako smetí, a tak dva instruktoři a náš 
učitel Láďa měli co dělat. Všichni se moc těšili a nadšení nezbrzdilo 
ani sešněrování do těsných  lezeckých botek, byť žáci zjistili, že na 
běhání se vážně nehodí. 

Každý si mohl zkusit pět cest na laně a několik boulderingových, což 
jsou krátké metr dva vysoké stěny s macatou matrací pro případný 
pád (jak lákavé). Naučili se základní pravidla bezpečnosti, přes které 
nejede vlak. Dozvěděli se, že při lezení na umělých stěnách, skalách 
i v horách je zásadní být dobrým parťákem ostatním, protože závisí 
jeden na druhém. Jak říká Vladimír Hrebicek, náš lektor a vedoucí 
novoborského horolezeckého kroužku: „Důraz je kladen na nesou-
těžní povahu, zábavní formu, individuální přístup a radost z pohy-
bu. Jde o překonání sebe sama, a ne být lepší než ten druhý.“

Ovšem ne každý  je přirozená opička, a tak nástup do stěny může 
způsobit rozčarování. A co teprve ti, kteří se bojí výšek!  Vyskytly se 
oba tyto případy a víte co? Nezastavilo  je to! Houževnatost a od-
hodlání v nižším školním věku je obdivuhodné. A jestli teď myslíte 
na to, že přece všichni nemůžou být nadšenými stěnolezci, tak máte 
pravdu. Pro někoho  to zkrátka není  jeho  šálek  čaje. A poznali  to 
tak, že to zkusili. Ale i to se může změnit. Třeba hned při další lekci, 
kterou na jaro plánujeme. Nebo se najdou při jiné aktivitě, pokud 
už se tak samozřejmě nestalo. A tak vzhůru za dobrodružstvím při 
objevování světa!

kolektiv ZŠ a MŠ Stružnice

Přijely projektové dny
Malá technická univerzita nabízí výukové programy pro děti a pe-
dagogy zaměřené na digitální a polytechnickou gramotnost. Tvůrčí 
tým tvoří  čtyři nadšené ženy.  Sofistikované a vypiplané programy 
v časové dotaci čtyř vyučovacích hodin hravě udrží pozornost a tvůr-
čí atmosféru. Alespoň u nás to tak bylo. 

ROZVOJ INFORMATICKÉHO A LOGICKÉHO 
MYŠLENÍ DĚTÍ (I. A II.)
Když se řekne programování, také se vám vybaví vousatý rozcuchaný 
muž s nepřítomným pohledem, za kterým se jeho svět skládá z jed-
niček a nul? Určitě ne. Protože vy víte, že programování je hra a hra 
je určena především dětem. Je to trochu zjednodušené, ale malé děti 
opravdu mohou vytvořit jednoduchý program pro robota. A k tomu 
se dopracovali i naši žáci díky prvním dvěma projektovým dnům. Je 
třeba je navést na vhodný tok myšlení, což jsou logické hry. Sudoku, 
piškvorky, obě založené na čtvercové síti. Matematické a logické my-
šlení a kombinatorika jsou pro mladší školáky náročnou disciplínou, 
ale kdo to umí uchopit za správný konec, správnou žárovku v dět-
ském mozku rozsvítí. A to se paní Petře Rožkové z Malé techniky po-
dařilo. A také se žáci pocvičili v práci v týmech, což je vždy náročné, 
nejen pro děti. Výuka byla celá postavena na hře, pohybu a prožitku. 
Po prvním projektovém dni se děti nemohly dočkat následujících.

ŠKOLA PLNÁ ARCHITEKTŮ A STAVITELŮ
A pak přišel  ten poslední, úplně  jiný. Děti prošly několika fázemi: 
snílek (jaký dům chci), architekt (může to fungovat?), stavitel  (jde 
to  postavit?),  bytový  architekt  (můžu mít  červené  zdi  a  červenou 
podlahu?), malíř  (namaluju  třeba  jelínky kolem dveří). Žáci  se na-
učili pojmenovat části domu, druhy  střech a materiálů. Se  staveb-
nicí se přesvědčili, proč se kladou cihly tak a ne jinak. Nakreslili svůj 
dům v půdorysu. A kdo stihl, rovnou si ho vybavil. Věřte, nevěřte, 
každý dům byl  jedinečný.  Záviděníhodné  je,  jak dětem nepřekáží 
„rozumné důvody“, proč třeba umyvadlo nebo toaleta nemůže stát 
uprostřed největší místnosti  v  domě.  Jak  spokojeně malí  návrháři 
tvoří a jejich dům snů má jednu místnost zaplněnou bazénem, zato 
v domě chybí kuchyně. Být rozumní mohou být zbytek života. Teď si 
hrají a kdo ví? Třeba se jednou prosadí s obývací koupelnou! 

kolektiv ZŠ a MŠ Stružnice
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Masopustní veselice Svatba ve školce

Poděkování zaměst-
nancům OÚ H. Police 

Prevence úrazů se 
zdravotní sestrou

Děti si masopustní období užívají i ve školce v Horní Polici. Při maso-
pustních dnech se dozvědí nejen o zvycích této doby, o maškarách 
a jejich významu, nebo tradičním pečením koláčů, koblih, či o pravé 
nefalšované  zabijačce  a  vším,  co  s  sebou  taková  zabijačka přináší. 
Masopustní období také v sobě ukrývá pro děti velmi oblíbenou část 
a tou je masopustní rej a průvod obcí v maškarách se zpěvem. Letos 
jsme, jak je již tradicí, navštívili místní obchod a svým zpěvem jsme 
potěšili místní občany a také pana prodavače. Ten děti odměnil za 
jejich výkon potleskem a bonbony. Také jsme se zastavili na obecním 
úřadě a i zde jsme zazpívali a byli odměněni potleskem a sladkostmi. 
Masopustní průvod byla opravdu jedna velká veselice!

Bc. Pavla Hlůžková a kolektiv MŠ Horní Police

Že děti již ve školce zažívají své první lásky je známo. Kdo z vás tako-
vou školkovou lásku nezažil? Ve školce v Horní Polici tato láska dvou 
zamilovaných trvala již několik měsíců. Stále se vyhlíželi z okna, kdy 
už ten druhý přijde do školky, nebo si kreslili obrázky, či kdykoli to 
šlo, chtěli být u sebe, chtěli vedle sebe sedět, ležet na postýlce, nebo 
hrát společně hry. Často si pomáhali, povídali si spolu a těšil se jeden 
na druhého. Jejich láska nakonec přerostla ve školkovou svatbu, kdy 
se z nich stali školkomanželé. Na svatbu se vše dokonale připravilo, 
na příchod nevěsty a ženich byla puštěna novomanželská píseň, ob-
řad se nesl ve slavnostním duchu, své ano a prstýnky s první pusinkou 
si před zraky ostatních dětí a svědků také vyměnili a nakonec nechy-
běla ani slavnostní tabule, kde si děti vychutnaly výborný dort, ovo-
ce, dětské šampaňské a svatební koláčky. No a ptáte se, jak to s nimi 
dopadlo? Svatba proběhla před pár týdny, dokonce ve svátek všech 
zamilovaných, tedy 14. 2. 2025. Ve školkomanželství jsou pár týdnů, 
jejich láska stále kvete. Proto přejeme i my vám mnoho lásky, ať už 
je v jakékoli podobě.  

Bc. Pavla Hlůžková a kolektiv MŠ Horní Police

Zima řádí nejen venku, ale i v naší školce, kde nejspíš vlivem velkých 
mrazů prasklo vodovodní potrubí ve výtvarné třídě a muselo nutně 
a bezodkladně dojít k opravě. 

Rychlou a odbornou pomoc zajistil pan starosta Krátký a jeho tým. 
Najít rozbité potrubí a dostat se k němu dalo dost práce, musela se 
velká vrstva betonu odstranit z podlahy, vyměnit  rozbité potrubí 
a následně po vyschnutí zalít betonem a znova nechat vyschnout. 
Škody jsou vysoké, protože došlo k znehodnocení lina v celé výtvar-
né třídě vlivem plísně a poškození vymalovaných stěn, které bude 
potřeba  ošetřit  a  znovu  vymalovat.  Budova  školky  je  pojištěna, 
vzniklé náklady budou uhrazeny a nahlášeny jako pojistná událost.

Tímto bychom chtěli poděkovat panu starostovi Krátkému a všem 
ostatním, kdo se na opravě podílel. 

Stanislava Holovská, ředitelka MŠ

Děti ze školky v Horní Polici navštívila zdravotní sestra, která nejen že 
donesla  spoustu zdravotnického, obvazového a  lékařského materiálu 
na ukázku, ale také s sebou donesla zážitky nejen pro děti ze školky, 
ale  také zážitky z nemocničního prostředí  z oddělení  chirurgie a po-
rodnictví. Děti se nejdříve dozvěděly, jak mají úrazům předcházet, jaké 
druhy úrazu mohou mít a kdy je třeba navštívit doktora. Teď už napří-
klad vědí, že při náledí musí být jejich kroky opatrné, nebo při zhoršené 
viditelnosti mají mít reflexní prvky, či nemají lézt po výškách bez pomoci 
dospělých. Poté přišlo na praktickou část, která děti velmi bavila. Uměle 
vytvořené úrazy barvami na kůži si nechaly děti udělat na různé části 
těla, které si pak nechávaly odborně ošetřovat zdravotní sestrou. Děti si 
moc tento den užily a byly rády, že jejich ošetření bylo jen součástí bese-
dy o prevenci úrazů. My moc děkujeme za ochotu a skvěle odvedenou 
přednášku o úrazech zdravotní sestře Žanetě Chýle. 

Bc. Pavla Hlůžková a kolektiv MŠ Horní Police



1/2025-13- Školství

Setkání s policií Tvoření s CDM

Maškarní rej

V měsíci lednu jsme v ZŠ i MŠ Stružnice přivítali příslušnice Policie Čes-
ké republiky, které s dětmi diskutovaly o bezpečném chování v silnič-
ním provozu. Děti  se aktivně zapojily do rozhovorů, kladly otázky 
a sdílely své zkušenosti. Dozvěděly se, jak správně přecházet silnici, 
jak je důležité se připoutat v autosedačce, a také jakou roli hrají re-
flexní prvky na našem oblečení. Setkání bylo obohaceno filmovými 
ukázkami, které ilustrovaly nebezpečné situace na silnicích. Na závěr 
děti obdržely drobné dárky, omalovánky a reflexní přívěsky.

Jak se chovat na ulici nebo při jízdě autem, to už jsme se dozvěděli. 
Ale jak se zachovat v případě, že se k nám někdo nechová ohledu-
plně a přátelsky? O tom jsme si, o týden později, povídali s panem 
policistou Jirkou z Městské policie Česká Lípa. Řešili jsme různé pro-
blémové situace,  správné vzorce  slušného chování, přemýšleli  jsme 
o pocitech, které mohou mít lidé, kterým někdo slovně nebo fyzicky 
ubližuje.  Děti měly  také  příležitost  prohlédnout  si  výbavu,  kterou 
u sebe nosí běžný policista, a k čemu slouží. Pouta byla samozřejmě 
tím největším lákadlem, hlavně pro kluky. Ale nejen oni si je mohli 
vyzkoušet, jak jinak než na vlastní ruce.

Tato setkání přispěla k posílení povědomí dětí o bezpečnosti a správ-
ném chování v každodenním životě. 

kolektiv ZŠ a MŠ Stružnice

Každé  úterý,  již  druhým  rokem  k  nám  dojíždí  CDM  Benešov  nad 
Ploučnicí se svými kroužky. A to se smyslohrátky, sportíkem, tanečky, 
tvořílkem a keramikou. Dětem pokaždé dokáží  zpestřit dopolední 
program a po dobu jedné hodiny je umí krásně zabavit a udržet si je-
jich pozornost. Vždy mají vymyšlený pestrý program. Tentokrát děti 
vytvářely krásné  jarní věnce z keramiky a maminky se můžou těšit 
na jedno malé překvapení. Spolupráce s CDM si velice vážíme a jsme 
rádi, že k nám jezdí.

Martina Záhorová, učitelka MŠ Velká Bukovina

V první únorový den se konal ve zbrusu novém obecním sále maš-
karní rej. Sál se zaplnil až k prasknutí všemi různými maskami a kos-
týmy. K vidění  tu byli  všechny známé  i neznámé princezny, piráti, 
dinosauři, Mario, kuchtík, Pipi dlouhá punčocha i banáni. Děti sou-
těžily v rybaření, motání mumie, přetahování lanem, v ptačím tanci 
i podlézáním pod provazem. Všechny masky byly náležitě odměněny 
a stejně tak i vítězové soutěží. Pro děti  i maminky byla připravená 
bohatá tombola. Všichni jsme si užili odpoledne plné písniček, zába-
vy, soutěží a tance. Těšíme se na další maškarní příští rok. 

Lucie Bubeniková, MŠ Velká Bukovina
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Žáci 7. třídy zamířili do iQLandie v Liberci

Základní umělecká škola Žandov 
pomáhá – Tvoříme pro ozvěnu 2025

Ve středu,  15.  ledna 2025,  se žáci  7.  třídy Zá-
kladní školy v Horní Polici vydali na vzdělávací 
exkurzi do  iQLandie  v  Liberci. Hlavním  cílem 
návštěvy byl vzdělávací program na téma Síla 
a pohyb. Žáci měli možnost vyzkoušet si prak-
tické aplikace základních fyzikálních zákonů. 

Děti  mohly  vidět  a  pochopit,  jak  tyto  záko-
ny  fungují  v  reálném životě. Děti  tak zjistily, 
proč auto  i na rovné silnici potřebuje motor, 
objevily nezbytnost dostředivé síly pro zdárné 
projetí zatáčky, přetahovaly se o lano a stříle-
ly z děla. Exkurze byla nejen poučná, ale také 
velmi zábavná. Žáci si odnesli nové vědomosti 
a zkušenosti, které jistě využijí ve svém dalším 
vzdělávání.  Cestu  absolvovali  nejen  vlakem, 
ale i tramvají, což bylo pro mnohé z nich zají-
mavým a novým zážitkem.

Ing. Milan Ištok, ZŠ Horní Police

Tvoření a radost – to jsou hlavní myšlenky, které nás budou provázet 
během naší spolupráce s Nadačním fondem Ozvěna. Věříme, že umění 
má moc spojovat lidi a přinášet pozitivní změny do života těch, kteří to 
nejvíce potřebují.

Naše škola se rozhodla zapojit do této iniciativy, abychom nejen pod-
pořili děti  se  sluchovým postižením, ale  také ukázali,  jak důležité  je 
pomáhat druhým. Každá koruna, kterou se nám podaří vybrat, pomů-
že zajistit  sluchadla, která  jsou pro děti klíčová pro  jejich vzdělávání 
a osobní rozvoj.

Během roku 2025 se můžete těšit na různé akce – od výtvarných dí-
len po hudební vystoupení, kde se naši žáci a pedagogové předvedou 
v tom nejlepším světle. Vrcholným okamžikem naší spolupráce bude 
prosincový benefiční koncert „Swingové Vánoce“, na který se již teď 
moc těšíme. V sále kulturního domu Crystal se setkají talenty naší školy 
a jejich přátelé, aby společně oslavili Vánoce a přispěli na dobrou věc.
Přijďte s námi sdílet radost z hudby a pomoci.

Věříme,  že  společně vytvoříme něco krásného,  co přinese úsměv na 
tváře nejen nám, ale především dětem, které naši pomoc potřebují. 
Děkujeme předem všem, kteří se rozhodnou podpořit tento projekt – 
vaše pomoc má obrovský význam!
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Žáci navštívili 
taneční vystoupení

Školení AI: připravuje-
me se na budoucnost

Knihobudka 
v naší školcePlaneta Země 

3000 – Chile

Dne 14. února 2025 využili žáci 6. a 7. ročníku příležitost zhlédnout 
taneční vystoupení tanečního klubu Respekt z Benešova nad Plou-
čnicí. Téma letošního vystoupení bylo „21. století“ a děti měly mož-
nost obdivovat moderní taneční styly a choreografie, které reflekto-
valy současné trendy a technologický pokrok.

Vystoupení zahrnovalo různé taneční žánry. Každé číslo bylo peč-
livě  připraveno  a  choreografie  byla  propracovaná  do  nejmenších 
detailů. Tanečníci byli oblečeni v kostýmech, které dokonale ladily 
s tématem. Na pozadí vystoupení hrála energická a moderní hudba, 
která dodávala celé akci dynamiku a rytmus. Během vystoupení byli 
diváci  svědky  několika  akrobatických  kousků,  které  děti  nadchly. 
Speciální  efekty,  jako  jsou  laserová  světla  a projekce,  dodaly  celé 
show nezapomenutelný vizuální zážitek. Navíc tanečníci v průběhu 
vystoupení vytvořili příjemnou a přátelskou atmosféru.

Vystoupení bylo nejen zábavné, ale také inspirativní, protože žáci 
mohli vidět, jak tanečníci využívají moderní technologie a inovativní 
prvky ve svých choreografiích. Tento umělecký počin nejenže obo-
hatil kulturní a estetické zážitky žáků, ale také je motivoval k další-
mu zájmu o tanec a umění.

Ing. Milan Ištok, ZŠ Horní Police

Naše škola neustále hledá cesty, jak inovovat a zlepšovat vzdělávací pro-
ces i vnitřní fungování školy. Proto jsme se zapojili do projektu vzdělávání 
v oblasti umělé inteligence (AI), který našim pedagogickým i nepedago-
gickým zaměstnancům během čtyřdenního školení ukazuje, jak efek-
tivně využívat moderní nástroje umělé inteligence v každodenní praxi.  
Účastníci školení si osvojují dovednosti, jako je generování textů, tvor-
ba příprav na hodiny, vytváření obrázků, hudby nebo dokonce videí.  
AI nám nabízí nejen časovou úsporu, ale i příležitost k větší kreativitě 
a efektivitě v práci. Umělá inteligence se stává neoddělitelnou součás-
tí moderního světa a my chceme být připraveni na její využití v praxi.  
Školení pomáhá zaměstnancům osvojit  si nové dovednosti,  rozšiřuje 
jejich možnosti a umožňuje jim pracovat efektivněji. Kromě toho dává 
prostor pro inovace, které mohou posunout kvalitu vzdělávání na naší 
škole o krok dále. Naším cílem je nejen držet krok s technologickým 
vývojem,  ale  také  inspirovat  naše  žáky  a  ukazovat  jim,  že moderní 
technologie mohou být skvělým pomocníkem v rozvoji jejich znalostí 
a dovedností. 

Mgr. Kamila Nacházelová, ředitelka ZŠ a MŠ Žandov

Ve školce máme novinku, která po-
těší  všechny  milovníky  knih  –  naši 
vlastní knihobudku! Najdete ji hned 
u  vchodových  dveří  vedoucích  ke 
kostelu. Tato malá knihovna je mís-
tem, kde si můžete knihy nejen půj-
čit, ale také je vyměňovat, doplňovat 
nebo jen prohlížet. Je otevřena všem, 
kdo chtějí sdílet radost z četby a ob-
jevovat nové příběhy. Knihobudka je 
určena nejen pro děti, ale i pro rodi-
če, kteří  si mohou s dětmi  společně 
vybrat něco ke  čtení. Věříme,  že  se 
bude  často  plnit  a  zároveň  měnit, 
a  že  knihy,  které  si  z  ní  odnesete, 
přinesou do vašich domovů spoustu 
inspirace a zábavy.

Daniela Kalenská, MŠ Žandov

Dne 6. února 2025 měli žáci 6. a 7. třídy příležitost navštívit akci s ná-
zvem „Planeta Země 3000 – Chile“ v Jiráskově divadle v České Lípě. 
Toto úžasný pořad představil žákům kouzlo a krásy Chile, jednoho 
z nejrozmanitějších států Jižní Ameriky. Celý program byl naplněn 
nejen zajímavými fakty a informacemi o geografii, historii, kultuře 
a přírodě Chile, ale také nádhernými filmovými záběry, které doko-
nale zprostředkovaly atmosféru této úchvatné země. Žáci tak mohli 
vidět horské vrcholy And, tajemné pouště Atacama a další nádherné 
části Chile. Žáci se tak dozvěděli mnoho nového nejen o geografii 
a kultuře Chile, ale také o environmentálních problémech a důleži-
tosti ochrany přírody. Tento výjezd do České Lípy byl pro ně nejen 
vzdělávací, ale také inspirativní a motivující k dalšímu zájmu o svět 
a jeho různorodost. Akce „Planeta země 3000 – Chile“ byla pro žáky 
6. a 7. třídy nezapomenutelným zážitkem, který podnítil jejich zvě-
davost. 

Ing. Milan Ištok, ZŠ Horní Police
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Novinky v žandovské 
školní jídelně

Společná cesta 
k lepší škole

S  radostí  oznamujeme,  že  od  ledna  2025  naše  školní  jídel-
na  rozšířila  své  služby  a  zavedla  dietní  stravování.  Chceme, 
aby  všechny  děti  měly  možnost  obědvat  zdravě  a  bezpečně,  
a proto  jsme navázali  spolupráci  s nutriční  terapeutkou. Společ-
ně připravujeme speciální jídelníček přizpůsobený potřebám dětí 
s bezlepkovou dietou, cukrovkou nebo alergií na laktózu. 

Naše  jídelna klade důraz na pestrou stravu, která splňuje přísné 
dietní  požadavky,  ale  zároveň  si  na  ní  děti  pochutnají.  Pečlivě 
dbáme  na  výběr  kvalitních  surovin  a  dodržování  hygienických 
standardů.  Pokud máte  zájem  o  dietní  stravování  pro  své  dítě, 
kontaktujte  vedoucí  stravování  paní  Kucharovičovou.  Ráda  vám 
poskytne veškeré informace. 

Další takovou novinkou je, že v naší školní jídelně proběhla kon-
trola  z  Krajské  hygienické  stanice,  která  dopadla  velmi  dobře. 
Paní  inspektorka  si  zároveň  odvezla  naše  listopadové  jídelníč-
ky,  aby  je  zhodnotila  dle  nutričních  doporučení.  Jsme  rádi,  že 
se  o  kvalitu  stravování  našich  dětí  staráme  s  pečlivostí  a  péčí.  
Podrobnou zprávu z kontroly  si můžete přečíst na našich webo-
vých stránkách www.zszandov.cz.

Na  základě  dotazníků  spokojenosti  jsme  vyhověli  od  1.  března 
rodičům, kteří nebyli spokojeni se systémem odhlašování obědů. 
O novém – pro ně výhodnějším – odhlašování byli všichni vyrozu-
měni v našem nejrychlejším komunikačním kanálu –  facebooko-
vých skupinách jednotlivých tříd. 

Mgr. Kamila Nacházelová, ředitelka ZŠ a MŠ Žandov

Na konci minulého roku jsme se rozhodli zjistit, jak jsou naši ro-
diče, pedagogové  i zřizovatel  spokojeni s naší  školou a školkou. 
Prostřednictvím dotazníků jsme oslovili rodiče dětí v MŠ i žáků ZŠ, 
zřizovatele  a  také náš pedagogický  tým.  Získané odpovědi nám 
poskytly  cennou  zpětnou  vazbu,  která  je  důležitou  součástí  na-
šeho dalšího směřování. Chtěla bych touto cestou upřímně podě-
kovat všem, kteří si našli čas a dotazníky vyplnili. Velmi si vážím 
názorů na naši práci s dětmi – od kvality výuky, prostředí a atmo-
sféry až po komunikaci, řešení problémů a stravování. Zvlášť mě 
potěšily  konkrétní  pochvaly  směřované  k  našim  zaměstnancům, 
stejně jako návrhy na zlepšení, které nás motivují dál pracovat na 
tom, aby naše škola byla místem, kde se cítí dobře nejen děti, ale 
i rodiče a zaměstnanci.

Děkuji  také  zastupitelům  -  zřizovateli,  kteří  neváhali  sdílet  své 
postoje  a  nápady.  Stejně  důležitá  je  pro mě  i  zpětná  vazba  od 
pedagogů. Každodenní zpětná vazba přichází  také od  těch nej-
důležitějších – našich dětí a žáků. Jejich upřímné reakce a radost 
z nových dobrodružství nám dávají  energii  a  chuť  se  stále  zlep-
šovat. Když vidíme, že se dětem u nás líbí natolik, že se jim často 
nechce domů, víme, že naše práce má smysl. Celkové vyhodnocení 
jednotlivých dotazníků najdete na webu školy www.zszandov.cz 
nebo si je můžete vyžádat v ředitelně školy. 

Mgr. Kamila Nacházelová, ředitelka ZŠ a MŠ Žandov
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ŽANDOV
Usnesení  z  13.  jednání  Zastupitelstva 
města Žandova, které  se konalo dne 
10.02.2025 od 18. hodin na sále Měst-
ského úřadu v Žandově.

Zastupitelstvo města projednalo a
1.  Schvaluje
a)  Ověřovatele zápisu.
b)  Program zasedání dle předloženého 

návrhu.

STRUŽNICE
Usnesení z 18. zasedání zastupitelstva 
obce  Stružnice,  které  se  konalo  dne 
16. prosince 2024 v zasedací místnosti 
Obecního úřadu ve Stružnici. 

Zastupitelstvo obce Stružnice:
1.   Schvaluje  program  18.  Zasedání 

zastupitelstva  obce.  (číslo  usnesení 
2024-18-1)

2.  Bere na vědomí informaci starostky 
o plnění usnesení ze 16. a 17. Zasedá-
ní zastupitelstva obce. (číslo usnese-
ní 2024-18-2)

3.  Bere  na  vědomí  informace  předse-
dů  kontrolního  výboru,  finančního 
výboru, výboru pro rozvoj, výstavbu, 
pozemky a životní prostředí a infor-

c)  Rozpočtové opatření č. 1/2025.
d)  Dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo s fir-

mou RAVEK s.r.o., Ústí nad Labem.
e)  Prodej  p.p.č.  104/5,  o  výměře  1 m2, 

kat. území Velká Javorská, za cenu 
250,- Kč/m2.

f)   Prodej části p.p.č. 258 u RD č.p. 227, 
o výměře cca 70 m2, kat. území Žan-
dov u České Lípy, za cenu 250,- Kč/m2.

g)  Prodej části p.p.č. 9/14 u RD č.p. 71, o vý-
měře cca 188 m2, kat. území Heřmanice 

maci  starostky  za  výbor  pro  sport, 
kulturu  a  sociální  věci  o  činnosti 
těchto výborů. (číslo usnesení 2024-
18-3)

4.  Schvaluje  rozpočtové  opatření  č. 
8/2024: příjmy 571 037,- Kč, výdaje 21 
293,- Kč a financování 549 744,- Kč. 
(číslo usnesení 2024-18-4)

5.  Schvaluje rozpočet obce na rok 2025 
jako  schodkový.  Celkové  příjmy  ve 
výši 24 434 520,- Kč, celkové výdaje 
ve výši 38 518 360,- Kč,  schodek ve 
výši 14 083 840,- Kč.  (číslo usnesení 
2024-18-5)

6.  Schvaluje  střednědobý  výhled  roz-
počtu  obce  na  roky  2026  až  2028. 
(číslo usnesení 2024-18-6)

7.   Schvaluje firmu STROM Praha a. s., 

u Žandova, za cenu 200,- Kč/m2.
h)  Odkup  části  p.p.č.  104/1,  o  výměře 

cca 49 m2,  kat.  území  Heřmanice 
u Žandova, za cenu 200,- Kč/m2.

i)   Prodej  části  p.p.č.  105,  o  výměře 
cca  258  m2,  kat.  území  Heřmanice 
u Žandova, za cenu 200,- Kč/m2.

j)   Dar  a  darovací  smlouvu  Myslivecký 
spolek Radečský vrch, Stružnice – ma-
teriální pomoc a podpora dětí a mlá-
deže v roce 2025 ve výši 5.000,- Kč.

Lohenická 507, Praha 9 – Vinoř jako 
dodavatele traktoru John DEER pro 
obec Stružnice za nabídkovou cenu 
2 508 279,- Kč bez DPH a pověřuje 
starostku podepsáním kupní smlou-
vy. (číslo usnesení 2024-18-7)

8.  Schvaluje  uzavření  Smlouvy  o  in-
vestičním  úvěru  v  rámci  progra-
mu  Investiční  úvěry  Lesnictví  č. 
2458060031 (dále jen jako „Smlouva 
o úvěru“) s Podpůrným a garančním 
rolnickým a lesnickým fondem, a.s., 
sídlem Sokolovská 394/17, Karlín, 186 
00 Praha 8, IČO: 492 41 494 (dále jen 
jako  „PGRLF“)  za  účelem  pořízení 
ve  Smlouvě o úvěru  specifikované-
ho  investičního  majetku  (dále  jen 
„Předmět  úvěru“),  a  to  ve  znění 

k)  Dar  a  darovací  smlouvu  na  herní 
sezónu  klubu  Predátoři  Heřmanice 
v roce 2025 ve výši 20.000,- Kč.

2.  Bere na vědomí
a)  Zprávu z jednání rady města.

Zbyněk Polák, starosta
Michal Beň, místostarosta

dle návrhu, který je přílohou zápisu 
z jednání zastupitelstva obce. (číslo 
usnesení 2024-18-8) 

9.  Schvaluje  Smlouvu  o  poskytnutí 
podpory  ve  formě  snížení  jistiny 
úvěru č. 2459060031 s PGRLF, a to ve 
znění dle návrhu, který  je přílohou 
zápisu z jednání zastupitelstva obce. 
(číslo usnesení 2024-18-9)

10.  Schvaluje  Smlouvu  o  budoucí 
smlouvě  o  zajišťovacím  převodu 
práva a o výpůjčce č. 2458060031-11 
(dále  jen  jako  „Budoucí  smlouva“) 
s  PGRLF, a  to ve znění dle návrhu, 
který  je  přílohou  zápisu  z  jednání 
zastupitelstva  obce.  (číslo  usnesení 
2024-18-10)

11.  Schvaluje  Smlouvu  o  zajišťovacím 

Usnesení
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STRUŽNICE
Usnesení z 19. zasedání zastupitelstva 
obce  Stružnice,  které  se  konalo  dne 
27.  ledna  2025  v  zasedací  místnosti 
Obecního úřadu ve Stružnici.

Zastupitelstvo obce Stružnice:
1.   Schvaluje  program  19.  Zasedání 

zastupitelstva  obce.  (číslo  usnesení 
2025-19-1)

2.  Bere  na  vědomí  informaci  starost-
ky o plnění usnesení z 18. Zasedání 
zastupitelstva  obce.  (číslo  usnesení 
2025-19-2)

3.  Bere  na  vědomí  informace  předse-
dů  kontrolního  výboru,  finančního 
výboru,  informaci  místostarosty  za 
výbor pro rozvoj, výstavbu, pozem-
ky  a  životní  prostředí  a  informaci 
starostky za výbor pro sport, kulturu 
a sociální věci o činnosti  těchto vý-
borů. (číslo usnesení 2025-19-3)

4.  Bere na vědomí informaci starostky 
o provedených inventurách dle plá-
nu inventur na rok 2024. (číslo usne-
sení 2025-19-4)

5.  Schvaluje  vyřazení  majetku  z  ma-
jetku obce Stružnice: 1 ks ČOV v Je-
zvém u č. p. 57, 1 ks ČOV v Jezvé u č. 
p. 87, 1 ks ČOV ve Stružnici u č. p. 80, 
10 ks hasičského  stejnokroje a 4 ks 
dýchacího přístroje i s maskou. (číslo 
usnesení 2025-19-5)

6.  Schvaluje  uzavření  veřejnoprávní 
smlouvy č. 1/2025 o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu obce Stružnice ve výši 
40 000,- Kč Římskokatolické farnosti 
Jezvé dle žádosti o poskytnutí dota-
ce. (číslo usnesení 2025-19-6)

7.   Schvaluje  uzavření  veřejnoprávní 
smlouvy č. 2/2025 o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu obce Stružnice ve výši 

převodu  práva  a  o  výpůjčce  uzaví-
rané s PGRLF za podmínek, ve lhůtě 
a dle návrhu obsažených v Budoucí 
smlouvě. (číslo usnesení 2024-18-11)

12.  Schvaluje  Zástavní  smlouvu  k  po-
hledávkám  z  pojistného  plnění, 
uzavírané mezi obcí jako zástavcem 
a  PGRLF  jako  zástavním  věřitelem, 
kterou  se  k  zajištění  pohledávky 
PGRLF  ze  Smlouvy  o  úvěru,  a  to 
až  do  výše  1.600.000,-Kč  s  příslu-
šenstvím,  a  k  zajištění  budoucích 
pohledávek  PGRLF,  včetně  pohle-
dávek  podmíněných,  smluvních 
pokut a pohledávek na vrácení 
bezdůvodného  obohacení,  které 
budou vznikat ze Smlouvy o úvěru 
v době do 30.11.2037, a to až do výše 
1.600.000,-Kč,  zřizuje  ve  prospěch 
PGRLF  zástavní  právo  k  budoucím 
pohledávkám  z  pojistného  plnění 
z pojistné smlouvy, kterou je sjedná-
no pojištění na nový kolový traktor 
JOHN  DEERE  včetně  příslušenství. 

70 000,- Kč TJ Dynamu Stružnice, z. 
s.  dle  žádosti  o  poskytnutí  dotace. 
(číslo usnesení 2025-19-7)

8.  Schvaluje  uzavření  veřejnoprávní 
smlouvy č. 3/2025 o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu obce Stružnice ve výši 
50 000,- Kč Sportovnímu klubu Ka-
noistika Česká Lípa, z. s. dle žádosti 
o poskytnutí dotace. (číslo usnesení 
2025-19-8)

9.  Schvaluje  uzavření  veřejnoprávní 
smlouvy  č.  4/2025 o poskytnutí do-
tace  z  rozpočtu  obce  Stružnice  ve 
výši 25 000,- Kč Sh ČMS – Sboru dob-
rovolných  hasičů  Jezvé  dle  žádosti 
o poskytnutí dotace. (číslo usnesení 
2025-19-9) 

10.  Schvaluje  uzavření  veřejnoprávní 
smlouvy č. 5/2025 o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu obce Stružnice ve výši 
50  000,-  Kč  paní  xxxxxxxxxxxxxxxx 
dle žádosti o poskytnutí dotace. (čís-
lo usnesení 2025-19-10)

11.  Schvaluje  uzavření  veřejnoprávní 
smlouvy č. 6/2025 o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu obce Stružnice ve výši 
30 000,- Kč panu  xxxxxxxxxxxxxxxx 
dle žádosti o poskytnutí dotace. (čís-
lo usnesení 2025-19-11)

12.  Schvaluje  uzavření  veřejnoprávní 
smlouvy č. 7/2025 o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu obce Stružnice ve výši 
40 000,- Kč Nakladatelství Voda na 
mlýn  dle  žádosti  o  poskytnutí  do-
tace na knihu pana Fletchera. (číslo 
usnesení 2024-19-12)

13.  Schvaluje  uzavření  darovací  smlou-
vy č. 1/2025 o poskytnutí finančního 
daru  z  rozpočtu  obce  Stružnice  ve 
výši 15 000,- Kč Mysliveckému spolku 
Radečský vrch dle žádosti o poskyt-
nutí daru. (číslo usnesení 2024-19-13)

(číslo usnesení 2024-18-12)
13.  Pověřuje  starostku  Obce  Stružnice 

podpisem  všech  výše  uvedených 
smluv, jejichž uzavření schválilo tím-
to usnesením.  (číslo usnesení  2024-
18-13)

14.  Schvaluje  dodatek  č.  8  ke 
smlouvě  na  svoz  odpadu  S/
C10/05002151/2013/1471/01 ze dne 1. 1. 
2014 s firmou AVE s novým ceníkem 
platným od 1. 1. 2025. (číslo usnesení 
2024-18-14)

15. Schvaluje v souladu s novelou záko-
na 128/2000 o obcích (obecní zříze-
ní) platnou od 1. 1. 2025 svým neu-
volněným členům za  výkon  funkce 
odměny  v  následujících  částkách: 
místostarosta  38  157,-  Kč,  předse-
da  výboru  4  225,-  Kč,  člen  výboru 
3  506,-  Kč,  člen  zastupitelstva  bez 
dalších  funkcí  2  113,- Kč a dále  sta-
novuje, že při  souběhu výkonu ně-
kolika  funkcí  se  odměna  poskytne 
pouze za  výkon  funkce,  za niž ná-

14. Schvaluje uzavření darovací smlou-
vy č. 2/2025 o poskytnutí finančního 
daru  z  rozpočtu  obce  Stružnice  ve 
výši  5  000,-  Kč  paní  xxxxxxxxxxxxx 
dle žádosti o poskytnutí daru. (číslo 
usnesení 2025-19-14)

15. Schvaluje uzavření darovací smlou-
vy č. 3/2025 o poskytnutí finančního 
daru  z  rozpočtu  obce  Stružnice  ve 
výši 4 000,- Kč Českému rybářskému 
svazu  v  Žandově,  z.  s.  dle  žádosti 
o  poskytnutí  daru.  (číslo  usnesení 
2025-19-15)

16. Schvaluje uzavření darovací smlou-
vy č. 4/2025 o poskytnutí finančního 
daru  z  rozpočtu  obce  Stružnice  ve 
výši 2 000,- Kč paní xxxxxxxxxxxxxxxx 
dle žádosti o poskytnutí daru. (číslo 
usnesení 2025-19-16)

17.  Schvaluje  uzavření  darovací 
smlouvy  č.  5/2025  o  poskytnutí  fi-
nančního  daru  z  rozpočtu  obce 
Stružnice  ve  výši  2  000,-  Kč  panu 
xxxxxxxxxxxxxxxx  dle  žádosti  o  po-
skytnutí  daru.  (číslo  usnesení  2025-
19-17)

18. Bere na vědomí informaci starostky 
o vyhodnocení akčního plánu rozvo-
je obce za rok 2024. (číslo usnesení 
2025-19-18)

19. Schvaluje vyřazení majetku s pořizo-
vací cenou nad 3000,- Kč dle před-
loženého  seznamu.  (číslo  usnesení 
2025-19-19)

20. Schvaluje prodej pozemku parc.  č. 
752/9  v  k.  ú.  Stružnice  o  výměře  5 
082 m2 firmě Blažek a synové, spe-
dition, s. r. o. se sídlem Stružnice č. 
p. 22, Česká Lípa za 40,- Kč/1 m2, to 
je  za  203  280,-  Kč.  (číslo  usnesení 
2025-19-20)

21. Schvaluje prodej hasičského doprav-

leží nejvyšší odměna. Odměna bude 
poskytována od 1. 1. 2025, v případě 
nového  člena  zastupitelstva  obce 
ode dne složení slibu. (číslo usnesení 
2024-18-15)

16. Schvaluje plán inventur na rok 2024. 
(číslo usnesení 2024-18-16)

17.  Schvaluje  záměr  prodeje  pozemku 
v  majetku  Obce  Stružnice  parc.  č. 
752/9 o výměře 5082 m2v k. ú. Struž-
nice. (číslo usnesení 2024-18-17)

18.  Schvaluje  nákup  nového  vozidla 
Škoda Karoq 130 let, 1,5 TSI 110 kW 
v barvě  šedá Graphite metalíza od 
firmy Gerhard Horejsek a spol, s. r. 
o. Česká Lípa za cenu 641 000,- Kč 
s DPH a pověřuje starostku podepsá-
ním  kupní  smlouvy.  (číslo  usnesení 
2024-18-18)

19.  Schvaluje  zakoupení  prodloužení 
záruky na 5 let s maximálním nájez-
dem do 100 000 ujetých km od firmy 
Gerhard Horejsek a spol, s. r. o. Čes-
ká Lípa za cenu 14 000,- Kč  s DPH. 

ního  automobilu  Mitsubishi  Pajero 
2,5 TD panu xxxxxxxxxxxxxxxx, bytem 
xxxxxxxxxxxxxxxx za kupní cenu 46 
799,- Kč s DPH a pověřuje starostku 
podpisem smlouvy s podmínkou, že 
pokud nedojde k podpisu smlouvy do 
15. 2. 2025 s panem xxxxxxxxxxxxxxxx 
bude  Mitsubishi  Pajero  nabídnu-
to panu xxxxxxxxxxxxxxxx bytem 
xxxxxxxxxxxxxxxx za kupní cenu 40 
000,- Kč s DPH. (číslo usnesení 2025-
19-21)

22. Schvaluje výměnu oken na budově 
Obecního úřadu ve Stružnici a uklá-
dá starostce vyhlásit výběrové řízení. 
(číslo usnesení 2025-19-22)

23. Ukládá  starostce  vyhlásit  výběrové 
řízení na nového lesního hospodáře. 
(číslo usnesení 2025-19-23)

24.  Bere  na  vědomí  předpokládaný 
termín 20. zasedání zastupitelstva – 
pondělí 24. 2. 2025 od 17:00 hodin. 
(číslo usnesení 2025-19-24)

Ing. Monika Habartová, starostka
Jiří Kopp, místostarosta

(číslo usnesení 2024-18-19)
20.  Bere  na  vědomí  informaci  o  zná-

mých  termínech  připravovaných 
akcí v obci do konce roku 2024. (číslo 
usnesení 2024-18-20)

21.  Bere  na  vědomí  předpokládaný 
termín 19. zasedání zastupitelstva – 
pondělí  27.  1.  2025 od  17:00 hodin. 
(číslo usnesení 2024-18-21)

Ing. Monika Habartová, starostka
Jiří Kopp, místostarosta
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Usnesení

VELKÁ BUKOVINA
Usnesení  z  jednání  č.  10/24  zastupitel-
stva obce Velká Bukovina konaného 
dne 16. 12. 2024 od 18:00 hod. v zaseda-
cí místnosti OÚ 

•  Usnesení  č.  1-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina určuje ověřo-
vateli  zápisu  paní  Eriku  Krškovou 
a pana Zdeňka Šafránka.

•  Usnesení  č.  2-10/24:  Zastupitelstvo 
obce  Velká  Bukovina  schvaluje 
předložený program jednání ZO. 

•  Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bere na vědomí stav finančních pro-
středků ke dni 30. 11. 2024. 

•  Usnesení  č.  3-10/24:  Zastupitelstvo 
obce  Velká  Bukovina  schvaluje 
rozpočtové  opatření  č.  8/24  v  jeho 
předloženém a úplném znění.

•  Usnesení  č.  4-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina bylo sezná-
meno  s  návrhem  OZV  o  místním 
poplatku za odkládání komunál-
ního odpadu z nemovité věci a po 
projednání vydává na základě §  14 
zákona  č.  565/1990  Sb.,  o místních 
poplatcích,  ve  znění  pozdějších 
předpisů  (dále  jen  „zákon  o  míst-
ních poplatcích“), a v souladu s usta-
novením § 10 písm. d) a § 84 odst. 
2  písm.  h)  zákona  č.  128/2000  Sb., 
o  obcích  (obecní  zřízení),  ve  znění 

VELKÁ BUKOVINA
Usnesení z  jednání č. 9/24 zastupitel-
stva obce Velká Bukovina konaného 
dne 20.11. 2024 od 18:00 hod. v zase-
dací místnosti OÚ 

•  Usnesení  č.  1-9/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina určuje ověřo-
vateli  zápisu  paní  Petru  Hlaváčko-
vou a pana Pavla Šťastného 

•  Usnesení  č.2-9/24:  Zastupitelstvo 
obce  Velká  Bukovina  schvaluje 
předložený program jednání ZO 

•  Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bere  na  vědomí  předložené  infor-
mace od posledního jednání ZO.

•  Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bere na vědomí stav finančních pro-
středků k 31.10.2024

•  Usnesení  č.  3-9/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje roz-
počtové opatření č. 7/24 v jeho před-
loženém a úplném znění. 

•  Usnesení  č.  4-9/24:Zastupitelstvo 
obce  Velká  Bukovina  po  projed-
nání  schvaluje  Kupní  smlouvu  č. 
VBSK/3/24  mezi  obcí  Velká  Buko-

pozdějších předpisů, obecně závaz-
nou  vyhlášku  o  místním  poplatku 
za odkládání komunálního odpadu 
z  nemovité  věci  (dále  jen  „vyhláš-
ka“), kterou se ruší OZV 1/2023.

•  Usnesení  č.  5-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
vydává  obecně  závaznou  vyhlášku, 
kterou se stanoví systém odpadové-
ho hospodářství obce Velká Bukovi-
na.

•  Usnesení  č.  6-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje rámcovou smlouvu o dílo 
– pěstební práce v lesnické činnosti 
v  lesích  v  majetku  obce  Velká  Bu-
kovina,  mezi  obcí  Velká  Bukovina, 
IČ:  00555886,  Velká  Bukovina  178, 
40729 (objednatel) a Martinem Pu-
dilem, Líska 52, Česká Kamenice (do-
davatel).

•  Usnesení  č.  7-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje  nákup  herních  prvků  na 
Dětské hřiště v Karlovce a pověřuje 
starostu zajištěním nákupu a podpi-
sem smlouvy.

•  Usnesení  č.  8-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
zamítá koupi pódia pro obec Velká 
Bukovina.

•  Zastupitelstvo obce bylo seznámeno 
s návrhem situace, výsledky jednání 

vina,  40729  Velká  Bukovina  (pro-
dávající)  a  panem Davidem  Rosou, 
bytem  Kolbenova  37/4,  Praha  9, 
1900 (kupující) v jejím předloženém 
a úplném znění a pověřuje starostu 
podpisem této smlouvy.

•  Usnesení  č.  5-9/24  :  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projedná-
ní  schvaluje  „Strategický  rozvojový 
dokument obce Velká Bukovina na 
roky 2025 – 2030“.

•  Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bylo seznámeno s návrhem rozpoč-
tu obce Velká Bukovina na rok 2025.

•  Usnesení  č.  6-9/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje návrh studie číslo 1, vybu-
dování celkem 6 bytů v budově čp. 2 
kú. Malá Bukovina. Šestý byt vznik-
ne  namísto  zamýšleného    sálu  v  1.
NP.

•  Usnesení  č.  7-9/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projedná-
ní  schvaluje  využití  finančních  pro-
středků  z  Rezervního  fondu  školy 
(hospodářské  výsledky)  na  nákup 
nových  digestoří  do  kuchyně  školy 

a průběhem prací na akci PD Chod-
ník  Karlovka.  Zastupitelstvo  obce 
Velká  Bukovina  bere  na  vědomí 
předložené informace.

•  Zastupitelstvo  obce  Velká  Bukovi-
na bylo seznámeno s provedenými 
pracemi a následným postupem dal-
ších prací na č.p. 13 Velká Bukovina. 
Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bere  na  vědomí  předložené  infor-
mace.

•  Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bylo  seznámeno  s  průběhem  prací 
na akci Rekonstrukce hasičské zbroj-
nice. Zastupitelstvo obce Velká Bu-
kovina bere na vědomí předložené 
informace.

•  Zastupitelstvo obce bylo seznámeno 
s informacemi a průběhem prací na 
akci PD č.p. 2 Malá Bukovina.

•  Zastupitelstvo obce Velká Bukovina 
bere  na  vědomí  předložené  infor-
mace

•  Usnesení  č.  9-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje roz-
počet  MŠ  Velká  Bukovina  pro  rok 
2025 a zároveň schvaluje neinvestič-
ní příspěvek ve výši 348. 800 Kč pro 
MŠ  Velká  Bukovina  pro  rok  2025. 
Neinvestiční  příspěvek bude převá-
děn poměrnou částkou na účet MŠ 
Velká  Bukovina  v  měsíčních  splát-
kách. Schváleno bez připomínek.

v hodnotě 4.243,- Kč a malování pro-
stor v přízemí budovy školy 11.927,- 
Kč. Celkem 16.170,- Kč.

•  Usnesení  č.  8-9/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projedná-
ní  souhlasí  se  zapojením Mateřské 
školy  Velká  Bukovina  do  projektu 
„Výzva č. 02-24-034 Šablony pro MŠ 
A ZŠ II“.

•  Usnesení  č.  9-9/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje finanční dar ve výši 4.000,- 
Kč pro ČRS MO Žandov.

•  Usnesení  č.  10-9/24:  Zastupitelstvo 
obce  Velká  Bukovina  po  projed-
nání  schvaluje  finanční  dar  ve  výši 
40.000,- Kč pro FK Velká Bukovina 

•  Usnesení  č.  11-9/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
zamítá žádost o prodej části pozem-
ku  p.č.  1710/4  k.ú.  Karlovka,  40729 
Velká  Bukovina.  Možnost  proná-
jmu.

•  Usnesení  č.  12-9/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje Do-
datek č. 24 ke Smlouvě č. 084/VJ/02 
s firmou AVE CZ odpadové hospo-

•  Usnesení  č.  10-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina schvaluje Roz-
počet Obce Velká Bukovina pro rok 
2025  jako  schodkový.  Rozdíl  bude 
financován z prostředků obce Velká 
Bukovina z let minulých. Schváleno 
bez připomínek. 

•  Usnesení  č.  11-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projedná-
ní  schvaluje  využití  finančních  pro-
středků  z  Rezervního  fondu  školy 
(hospodářské  výsledky)  na  nákup 
uhlí ve výši 31. 841,15 Kč

•  Usnesení  č.  12-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje odměnu za práci v oblasti 
kultury pro pana Vlastimila Kucha-
roviče ve výši 25 000Kč.

•  Usnesení  č.  13-10/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje mimořádnou odměnu pro 
starostu obce ve výši  jedné měsíční 
odměny  starosty  obce.  Odměna 
bude vyplacena  jednorázově v  led-
nu 2025.

dářství s.r.o. v jeho plném předlože-
ném znění.

•  Na  základě  Usnesení  č.  12-8/24  ze 
dne 16. 10. 2024 nechal starosta 
zpracovat nabídku pro vybavení 
společenských  prostor  čp.  13  Velká 
Bukovina,  se  kterou  bylo  zastupi-
telstvo obce Velká Bukovina sezná-
meno  a  která  je  přílohou  tohoto 
zápisu.  Vybrána  byla  nabídka  č. 
NAB-24-1358.  Jedná se o orientační 
nabídku, která bude použita v pří-
padě žádosti o dotaci a k případné-
mu výběrovému řízení.

•  Usnesení  č.  13-9/24:  Zastupitelstvo 
obce Velká Bukovina po projednání 
schvaluje  Dodatek  č.  1  ke  Smlouvě 
Smlouvě o poskytnutí služeb ze dne 
19.1.2024 mezi Obcí Velká Bukovina, 
Velká  Bukovina  15,  407  29,  Velká 
Bukovina  IČO:  00555886  (dále  jen 
objednatel)  a  Diakonií  Broumov, 
sociální družstvo, Sídlo: Husova 319, 
Velká  Ves,  550  01  Broumov,  IČO: 
49289977, DIČ:  CZ49289977.  v  jeho 
plném předloženém znění.


